

Verslag Algemeen Bestuur

Datum	08-07-2020
Tijd	10:30 - 12:30
Locatie	MS Teams, zie agendaverzoek
Voorzitter	Mark Boumans
Omschrijving	Het AB vergadert digitaal. Belangstellenden die via de publieke tribune aanwezig willen zijn kunnen zich melden bij W. Stortelder w.stortelder@8rhk.nl 06 38066515

1 **Opening, mededelingen en delen actualiteiten.**

Naar aanleiding van de nieuwe EUREGIO strategie wordt afgesproken om de directie van de Euregio uit te nodigen voor het AB. **Actie W. Stortelder** Overigens is de strategie vrij hoog over en is de lijn die we in ingezet hebben richting Interreg meer praktisch.

S. Veneman meldt terug dat de vier sessies met de leden van de Achterhoek Raad goede en prettige gesprekken waren. Ook de raadsleden waren positief en gaven aan dit vaker te doen. Bijvoorbeeld voorafgaand aan de Achterhoek Raad. De Board is ook positief. Deelname was helaas beperkt (6-8 raadsleden per sessie).

S. Veneman meldt dat staatsecretaris Knops op 30 september de Achterhoek bezoekt. Dit omdat de bezoek op 1 april niet door kon gaan. Programma en tijden worden voorbereid.

S. Veneman meldt dat er 3 Achterhoekse kandidaten zijn voor het bestuur van VNG Gelderland (uit Oude IJsselstreek, Winterswijk en Oost Gelre). Er blijkt nu toch een formele procedure gestart te zijn. J. van Oostrum meldt dat ook Berkelland een kandidaat heeft.

De vraag is of het nodig is om vanuit de Achterhoek één kandidaat aan te bevelen. De kans dat gekozen wordt voor iemand uit de Achterhoek lijkt groot, omdat dit de voorkeur heeft van het huidige bestuur.

Afgesproken wordt dat M. Boumans contact opneemt met de voorzitter van VNG Gelderland. **Actie M. Boumans**

Het AB geeft mee dat het goed is om te kijken welke vacatures er aan komen en een procedure af te spreken om in de toekomst te kunnen trechteren. Daarbij is het handig om een overzicht te hebben van waar we al vertegenwoordigd zijn of waren. S. Veneman geeft aan dat al afspraken zijn gemaakt over de VNG commissies (*noot secr. AB 22 april 2020*), maar dat ze nog een notitie zal op stellen om dit verder te structureren. **Actie S. Veneman/ W. Stortelder**

M. Boumans wil na de zomer graag met het AB informeel over de samenwerking van gedachten wisselen. Ook over de relatie met de gemeenten buiten de huidige samenwerking van 8RHK. Hiervoor wat meer tijd in ruimen in het AB en voorbereiden met notitie. **Actie S. Veneman/ W. Stortelder**

2 **Overbruggings-en herstelfase Covid-19 provincie**

M. Veneman meldt dat ze in het DNA begrepen heeft er een verkennende bijeenkomst in het najaar wordt gepland. Dit pas in de tijd, want de provincie heeft geen deadline gesteld.

3 **Lobby**

De memo spreekt voor zich. Het bezoek van C. van de Wal afgelopen maandag was positief.

O van Dijk geeft aan dat de procedure voor het invullen van de lobbyfunctie binnenkort start. De gesprekken zijn in september. Hij en M. Koster zitten in de selectiecommissie.

J. Bengevoord meldt dat de Open Days voornamelijk digitaal zullen zijn. We gaan daarom niet afreizen. Mogelijk is het zinvol om met een paar bestuurders aan te sluiten. Hij checkt dit nog. Verder zijn er gedurende 3 weken verschillende Webinars waaraan we kunnen deelnemen.

S. Veneman meldt dat op 25 september een groep Europarlementariërs een bezoek brengt aan Groot Zevert. Dit is een follow-up van de Open Days van vorig jaar en onderdeel van meerdere bezoeken die dag in Oost Nederland.

4 Jaarstukken 2019

A. Stapelkamp meldt dat Aalten geen zienswijze heeft ingediend, maar dat de Raad wel een stemverklaring heeft afgegeven. Hierin wordt opgeroepen om het positieve resultaat, wegens slechte financiële positie van de gemeenten, niet toe te voegen aan het investeringsfonds, maar terug te storten naar de deelnemende gemeenten.

S. Veneman antwoordt dat dit dan bij de evaluatie moet worden meegenomen omdat dit nu formeel is vastgelegd in de samenwerkingsregeling. Desgevraagd geeft ze aan dat hier een bovengrens van € 0,50 per inwoner aan zit.

M. Besslink geeft aan dat voor het datalab GO middelen van de gemeenten nodig zijn. Ze vraagt of dit uit het investeringsfonds kan. S. Veneman antwoordt dat het datalab geen 30 project is en de Board niet is aangesloten. Gemeenten hebben aangegeven dit zelf te willen doen omdat dat sneller gaat. Bovendien zijn hier ook gemeenten van buiten de 8RHK bij aangesloten. Dat maakt het wel gecompliceerd.

Het AB gaat akkoord met de jaarstukken.

5 Controle protocol 2020

Akkoord.

6 Programmabegroting 2021-2024

M. Besselink geeft mee om bij de jaarstukken en begroting in de toekomst ook per thematafel te rapporteren.

S. Veneman antwoordt dat dit zeker gedaan kan worden, bijvoorbeeld gekoppeld aan het jaarprogramma van de tafels.

Akkoord.

7 Burap1 januari-april 2020

Akkoord.

8 Projecten Regio Deal en Investeringsfonds (worden 3 juli in de Board besproken)

S. Veneman geeft aan dat de Board met alle projecten heeft ingestemd. Voor het project Klasse! Is er een wijziging in de begroting. Er wordt € 25.000 bijgedragen uit het regionale actieplan laaggeletterdheid. Dit budget is ondergebracht bij de centrum gemeente en wordt in mindering gebracht op de bijdrage uit de Regio Deal. Hiermee komt de aparte bijdrage van de gemeente Bronckhorst zoals opgenomen (€ 2.000) te vervallen.

Voor het project GROS vraagt de verbinding met Sika nog aandacht.

J. van Oostrum constateert dat de Regio Deal aardig op weg is. Wel heeft hij behoefte aan een tussenstap. Zijn we op de goede weg, halen we de doelen, moeten

we bijsturen etc. Hij vraagt zich af of de projecten voldoende innovatief zijn. Laten we hiermee onze innovatiekracht zien en voldoet wat we doen aan onze gedachte bij de Regio Deal?

M. Besselink ondersteunt dit. Ze vraagt zich af waar de grote slag zit die we wilden maken. Ze mist inspiratie en bevologenheid. Is het niet nodig die van buiten te halen? We organiseren het nu erg laag op projectniveau vanuit de tafels.

S. Veneman antwoordt dat ook de Board gevraagd heeft om een tussenstap, met analyse. Dus dat wordt opgepakt. We hebben wel de aanpak dat de projecten 'uit het veld' moeten komen. Daarin zit ook expertise van buiten af.

O. van Dijk geeft mee dat door de aanpak van de Rijk dit ook een risico vooraf was. We konden niet inzetten op enkele gamechangers. Hij vraagt zich af hoe dat bij andere Deals is.

S. Veneman antwoordt dat ook in Twente veel projecten lopen, die lagen vooraf al vast en zijn soms wat groter. In Food Valley gaat het om 1 project, maar daar zit tegelijkertijd ook een groot risico aan, omdat de cofinanciering onder druk staat. Aandachtspunt is wat haar betreft niet zo zeer het geld, maar wel het kiezen ergens voor te gaan en daar aan vasthouden. De grote mobiliteitsprojecten kunnen ook echt niet uit de Regio Deal.

J. van Oostrum heeft het gevoel dat de thematafels te veel de projecten ingetrokken worden en te weinig toe komen aan de grotere thema's.

S. Veneman onderkent dat hier een zorg zit.

M. Besselink denkt dat de inspiratie en aanjaagfunctie van buiten moet komen, dit komt niet van de gemeenten. Regie hierop mist ze.

O. van Dijk vult aan dat de tafels geen gesloten systeem moeten worden

M. Boumans sluit af deze punten mee te nemen in de evaluatie en dit mee te nemen bij de gedachtewisseling van het AB over de samenwerking na de zomer.

9 **Verslag van de vergadering van 3 juni 2020**

Het verslag wordt vastgesteld.

10 **Rondvraag en sluiting**

J. Bengevoord vraagt naar de stand van zaken rondom de evaluatie. S. Veneman antwoordt dat dit geagendeerd stond voor de Achterhoek Raad van maart, maar nu doorgeschoven is naar oktober. Dan worden de uitgangspunten vastgesteld en kan de evaluatie starten. De resultaten komen dan in de eerste Achterhoek Raad van 2021.

J. Bengevoord stuurt wat observaties vanuit Winterswijk door.

A. Bronsvort constateert dat de provincie bij beleidsopgaves vaak schakelt op de regio. Het is niet altijd logisch dat alles automatisch bij de regio belandt, het moet wel passen binnen de agenda. Bovendien zijn dan niet altijd de juiste mensen aangesloten. Als voorbeeld noemt ze het stikstofdossier. S. Veneman herkent dit aandachtspunt. Speelt bijvoorbeeld ook bij de aanpak van de droogte. De regio gaat over de ruimtelijk-economische agenda. Daar moeten we ons op blijven focussen.

O. van Dijk meldt dat samen met Saxion gekeken is of er een Stadslab (of Regiolab) in de Achterhoek kan worden opgezet voor afstudeerders. Dit past prima binnen de doelstelling van stage- en afstudeerregio. Er is nu een samenwerkingsverklaring opgesteld. Helaas was deze te laat om te agenderen voor het algemeen bestuur. Hij vraagt of het algemeen bestuur via een schriftelijke ronde akkoord kan geven op de ondertekening en hem daarvoor wil machtigen.

Het bestuur is akkoord met een schriftelijke ronde. **Actie W. Stortelder**

J. van Oostrum meldt dat er een (provinciale) bijeenkomst over droogte is geweest. Hij stemt met P. Hofman af waar dit onderwerp het best kan landen.

A. Stapelkamp geeft aan dat er dit najaar verkiezingen zijn in Duitsland. Hij stelt voor om begin 2021 een ontmoeting te organiseren met de nieuwe bestuurders. **Actie J. Bengevoord.**

S. Veneman meldt dat het project Naoberkrediet (een van de actiepunten uit achterhoekverbindt) deze week in de thematafel besproken wordt. De Board wordt daarna schriftelijk om een besluit gevraagd. Mogelijk dat die ook voor het algemeen bestuur een schriftelijke ronde volgt. Om zo niet de maand september te verliezen.